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АННОТАЦИЯ:

 

Цель. Выявить особенности девиантного поведения советских людей как
специфического социально-исторического феномена военного времени
1941-1945 гг.Процедура и методы. Изучен комплекс источников,
сформулирована и проведена верификация гипотезы на основе анализа
аутентичных фактов с привлечением репрезентативной
историографической выборки.Результаты. Социальные девиации
являлись неотъемлемой и достаточно значимой частью повседневной
жизни и общественно-политического развития СССР в годы Великой
Отечественной войны. Они отличались значительным типовым и
видовым многообразием. Учитывая экстремальные исторические
условия, можно сказать, что девиантное поведение являлось
дополнительным фактором риска, существенно снижавшим
устойчивость и резистентность Советского Союза перед лицом внешней
агрессии. Вместе с тем советское общество и государство выработали
широкий спектр воспитательных и репрессивных мер, позволявших не
только купировать негативные социальные последствия девиантного
поведения, но и повышать жизнеспособность социальной системы...
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ОПИСАНИЕ НА АНГЛИЙСКОМ ЯЗЫКЕ:

 

SOCIAL DEVIATIONS IN THE USSR IN THE PERIOD OF THE GREAT
PATRIOTIC WAR: FROM ADULTERY TO HIGH TREASON

LARIONOV A.E. 1, KAMNEVA G.P. 1, SOTNIKOV A.A. 1, 
SOTNIKOV S.A. 1  

1 Moscow Region State University 

 

Methodology. The authors studied a set of sources, phrased and verified the
hypothesis of the article based on the analysis of authentic facts with the
involvement of a representative historiographical sample.Results. Social
deviations were an integral and quite significant part of everyday life and
sociopolitical development of the USSR during the Great Patriotic War. They
were distinguished by a significant type and species diversity. Given the
extreme historical conditions, it may be stated that deviant behavior was an
additional risk factor that significantly reduced the stability and resistance of
the Soviet Union in the face of external aggression. At the same time, Soviet
society and the state developed a wide range of educational and repressive
measures that allowed not only to stop the negative social consequences of
deviant behavior, but also to increase the viability of the social system. The
absolutization of negative examples as an argument in favor of a negative
assessment of the entire Soviet era is unacceptable...

▼ Показать полностью

 Keywords: GREAT PATRIOTIC WAR, SOCIAL COMMUNICATIONS,
DEVIANT BEHAVIOR, SOCIAL NORMS AND VALUES, SANCTIONS
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